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Казвам се Иван  Георгиев Иванов, на четирдесет и седем години съм от 

град Симитли. Живея в Симитли, откакто съм се родил. Завършил съм 

средното си образование в Симитли, а след това в Банско. Израснал съм в 

семейство на работници, обикновени работници. След завършване на 

училище съм бил войник в Кюстендил, в град Кюстендил. След това, 

след.... началното съм бил на застава и след уволнението по 

предназначение от училището съм бил на работа в завода за мебели ,,Братя 

Дерменджиеви‘‘ три години. След изтичането на договора съм бил на 

работа в Горското стопанство, като дърводелец. След развалянето на 

структурата на Горското стопанство не предназначиха като частни фирми 

и имахме частна работилница, в която работихме производство на дървени 

мебели и други неща. След това се ожених, семеен станах. Имам две деца 

и продължавам да живея в град Симитли. Момче и момиче имам, момчето 

ми е студент в ЮЗУ-то по специалност ,,Национална сигурност‘‘ . 

Момичето ми е омъжено в Дупница, тя също е завършила като продавач - 

консултант и касиер. Работила е в магазините на големите вериги като 

касиер, сега в момента е майчинство и общо взето.... 

Живота как да го сравниме......живота преди деведесетте беше по-добър 

отколкото сега, защото за всички имаше, а сега има само за определени 

хора. Как и да го въртиме може да се каже, че имаме носталгия по старото 

време, може да каже некой, че Живковото време е било по-добре и аз съм 

привърженик на тая тема. Живковото време беше по-добре, смисъл че 

имаше редовна работа, храните беха истински, живота беше по-спокоен и 

мисля, че нямаше толкова корупция по високите етажи.  

Общо взето може да се каже, че нали има и добри точки на тоя начин на 

живот сега, как да го разбереме?.....Например казваме го демокрация, но в 

общия смисъл демокрацията е криворазбрана от нашия народ и ние не 

можем да разберем кое е демокрацията и кое е натиска? Айде за пример да 

вземем властите, всички плюят по Живковото време, всички са 

възпитаници на Живковото време, всички до един, няма този, няма онзи. 

Всички са възпитаници на Живковото време, значи имаме преход двадесет 

и пет години, но нищо не се е променило. Те ше надживеят живковото 

време и стават по-големи живковисти, отколкото предишните, защото на 



всеки едни избори са едни и същи, така че какво можем да кажем за тоя 

начин на живот? Еми... не ми харесва тоя начин на живот, защото 

корупцията е много голема по високите етажи и вече оттам надолу почва. 

Сега имам работа, но утре нямам, е това е истината. Дискриминация също 

има, аз съм от ромски произход. Отивам некъде на работа да търся и ми 

казват, че няма. След уволнението, граничар съм бил, и отивам да търся 

работа като граничен полицай и ми казват, че съм минал годините, а 

тогава бех на тридесет и три години. И в същия смисъл корупцията си 

беше още тогава тръгнала, още тогава......значи всеки момент, навсекъде, 

на всеки ъгъл корупция и дискриминация съществува и никога не можем 

да го изтрием, никога, докато сме с това съзнание. Дори нямаме съзнание 

ние, ние нямаме дори и самосъзнание. Нямаме самосъзнание и 

възпитанието ни е много лош, многооо...особено сега тая младеж е нещо 

страшно. Страшно е! Нито съзнание имат, нито самосъзнание, нито 

възпитание! Те не знаят по кой свет се движат. Това е истината! Това се 

дължи, мисля, че лошата култура, лошото възпитание от страна на 

родителите. Няма първоначално родителски контрол и след това другия, 

общественият контрол. Нямаме родителски контрол, защото всеки е 

разпуснал децата си и мисли, че училището ще ги оправи, а от училището 

казват, че пък и родителите трябва да помогнат. Аз съм съгласен, 

взаимната връзка между училище и родител съм съгласен да си помагат, 

защото едно време учителят си беше учител, ученикът си беше ученик. 

Немаше тия побоища, немаше тая дрога, немаше тая разпуснатост между 

учител и ученик. Учитела като идваше ние в коридора бехме строени и го 

чакахме да отвори пред кабинета, да влезнеме и да почнеме да учиме, а 

сега в училище не се знае дали е час или междучасие, не се познава дали е 

ученичка или учителка и така обратното става, значи децата са 

задоволени, презадоволени. С телефоните, с парите и еди какво си. 

Надмощието дават върху учителите и винаги ги изкарваме учителите 

виновни, а не децата. За мене децата са виновни, но не учителите. Децата 

са виновни и възпитанието от родителите, възпитанието от родителите 

това е истината! Мисля, че трябва да се обърне по-голямо внимание от 

родител към ученик, а не да нападаме учитела....не да нападаме! Все пак и 

учителят е човек и той има нервна система, която требва.....некога не може 

да я контролира. Значи пререканията в училището между учител и ученик, 



мисля че се поражда от страната на ученика. От страната на ученика 

нахални, нагли и не знам, не знам докъде ще достигне това нещо? 

Ако му се скара един учител на един ученик, родителят отива да му се 

скара и почва да вдига скандали. Това не е правилно,това не е правилно! 

Първо те трябва да помислят, защо е станало това, откъде е възникнал 

този конфликт, а ние направо отиваме и почваме да се караме с учителя. 

Не може така! Не може така! И може би учителите, затова вдигат ръце и 

обучението затова е по –слабо. Има ученици, които не заслужават и да са в 

шести клас, а те може би са осми. Защото учителят си говори, но кой го 

слуша? Отворил си е там телефончето и си цъка по фейсбука.....и така... 

Учителят нека си мине там четиресет минути или четиресет и пет ли са не 

знам, и в един момент ученика не знае и ако изкара тройка, той се радва, 

ако му пишат двойка, той не заслужава даже и двойка, но рипа да се бие с 

учителя. Ето директорът тук ми е познат, познаваме се с него, конфликти 

колкото искаш разрешава, човекът ходи да ги събира по плаца на 

училището да влизат в час, значи...какво означава това, че те въобще 

нямат интерес. Значи те ходят на училище, колкото да не са си вкъщи, да 

си загубят времето, е това е истината, да си загубят времето, да си вземат 

сутринта парите от родителите, да отидат да си купят цигари, кафета натук 

- натам, става дванадесет часа и се прибират, и са изморени....не става 

така, не става, то и затова и възпитанието и културата вече са ни на кръгла 

нула. Нямаме хора, които... дори и от политиците бе некой млад човек и те 

не стават за нищо, те не стават за нищо. 

По улиците учениците се движат като хаймани, нема възпитанието. Едно 

време как сме били, ние в автобуса, виждаш по-възрастен човек, ставаш да 

седне, а сега той е седи. Нахални, нагли и му нема края! 

Когато имах проблеми с работата и един път ми се наложи да отида в 

областта при господин Арнулдов. Човекът беше от турски произход, но 

той не делеше хората на цигани, българи, турци и помаци. Не! Значи аз 

съм ходил, един земен човек, който беше, най-обикновен човек облечен 

как за обществото и се качвам по асансьора нагоре и попадам точно на 

него, но аз не го познавам и му казвам търся господин Арнулдов и той 

вика „Аз съм“. И  аз го гледам така и му викам „Ма сериозно ли говорите“, 

вика „Да“. Той ме чакаше на асансьорната шахта и ме посрещна и ми вика 

еди какво си...И после проблемът беше разрешен за минути, ама за 



минути. Значи има разрешение на всички проблеми, стига да искаме, стига 

да искаме, има разрешение на всички проблеми. Проблемите си ги 

създаваме ние и ги задълбочаваме. Е такива като тоя човек, евала му. 

Евала му! Никога не е делил човекът какъв е по етнос, по външен вид, еди 

какво си. 

Човекът иска да помогне, иска да помогне. Така ме насочи едно момче от 

Оранова и ми казва „Ей приятел, отиваш при еди кой си......и т.н., тоя 

човек ше ти помогне за работа. Е такива да са хората, е такива като него! 

В Бюрото по труда бях регистриран и два пъти съм ходил на курсове. 

Единият курс беше ,,Въоръжена охрана‘‘ шест месеца, завърших го тоя, 

дипломираха ме. След това бех за ,,Мениджмънт‘‘ втория курс и мисля, че 

беше четири месеца и там се дипломирах и там завърших, обаче 

реализация за работа няма. Просто и там си отмиват ръцете. Трябваше да 

кандидатстваме по някакъв проект и който проект беше, това ни беше като 

дипломна работа, и го направихме, обаче този проект де факто беше 

откраднат и същият, нашият проект некъде си замина в Благоевград и се 

беше направил, за детски кът беше. Ми като го направихме, защо не ни 

казаха еди къде си, еди къде си, можеше да идем да работиме. Оставето го 

там и край! И повече и от Бюрото по труда се отписах, защо да ходя там, 

след като не ти намират наново работа и да се водя само, дали сме живи 

или умрели.Това е истината! Друго какво мога да кажа.....Бюрото по труда 

и там помагат на когото си искат, мой - твой човек, дали ще идеш там.... 

Аз си казвам, слушай бе мой човек, аз имам проблеми – здравословни, не 

мога да ходя в гората да копая, имах здравословни жълтеница, бъбрачни 

проблеми и те в Бюрото „Ами там има само работа, чао“. 

Самоосигурявам се, но мисля че и да се самоосигурявам, отиваш на лекар 

и пак си плащаш. За какво са ми тези осигуровки? За какво?  За да давам 

осигуровки на тия горе в здравната каса да крадът и всеки да си има кола. 

Просто не виждам, отиваш на лекар два и петдесе, три и петдесе. Тая такса 

мисля, че трябва да се премахне. Другото, което е, отиваш на лекар и ти на 

всеки лекар трябва да му плащаш, това не го покрива касата, онова не го 

покрива касата, кое покрива касата? Покриват си джебовете! Некои си 

покриват джебовете, аз не виждам смисъл, защо ни е тази осигуровка? За 

какво ни е тази осигуровка, всичките лъжат, всичките крадат, всичките 



мамат и те излизат прави, а обикновеният човек винаги крив, винаги 

потърпевш, те са прави. 

Търговците правят същото, те мамят ся с тея черни петъци, дето ги 

направиха. Това си е пълна лъжа и измама, това си е тактика на 

търговците, които да лъжат хората. Нашият народ е прост, стотинкарски, 

беден и е оставен да се манипулира, оставен е да го лъжат и .... бедният 

човек е така - дай му политиката и лъжата и край. Нашият народ в 

България, независимо че съм от ромски произход, ние сме един народ, аз 

живея в България, но е лъган и ще продължава да се лъже, защото е беден. 

Беден народ е! Какво можеш да кажеш друго. Требва ни човек, който да 

вземе да ръководи сериозно тая държава. Не едни и същи, не едни и същи 

да ни крадат, да ни лъжат. И не само да се сещат за народа, когато има 

избори. Значи през деведесет и шеста година съм бил член на комисия без 

значение дали са били кметски или парламентарни избори, значи само 

тогава се сещат за народа!  И през останалото време, като налапат кокала 

край до тук...ял, пил до тука.....дори и не платил, е такива са нашите 

политици! Нема смисъл! И това задължително гласуване къде го слагат, аз 

мисля че това е противозаконно. Ми не ми харесват тия хора, аз не искам 

да са там! За какво трябва да ме задължават аз да ида там? Знаеш кво - 

гласуваме му заплатата. Четири години редовна заплата от тебе, от мене, 

от трети-четвърти е това е. 

В чужбина не съм бил, аз на мен си ми харесва нашата държава. На мене 

чужбина не ми харесва да ходиш да мизеруваш. Е както са сега тия 

мигрантите, какви са сега тия хора? Дали са платени от американците, 

слушам по телевизията, че са хора тръгнали да търсят по-хубав живот? 

Аз не искам да съм такъв по чуждите държави! На мен си ми харесва 

моята държава хубава и немам намерение да хода навънка, немам 

намерение да ходиш да мизеруваш, да се подиграват с тебе. Както слушам 

от други мои приятели, които ходат навънка, казват, че ни казват бели 

роби. Бели роби! Те се подиграват с нас, подиграват се с нашия народ за 

жълти стотинкки. Да им работиш така, те те принуждават и там да почнеш 

да крадеш. И там насекъде....и  после по затвори натука - натам. 

Най-трудният ми момент в живота е преходът, когато ни съкратиха без 

работа. Оставаш, оставаш на улицата и никой не го интересува. Дават ти 

там четири или пет месеца, колко имаш трудов стаж, и след това ти си 



немил, недраг на никой. Спасявай се! Спасявай се... е това е най-трудното! 

Най-трудното е, защото нашите оправници не се грижат за народа, а 

разчитат да идем да гласуваме, да го избереме. За какво да го избереме?. 

По тридесет и пет хиляди лева да си взима и шапка на тояга и да си ползва 

всички преференции. После ти си никой, това е най-трудният период - 

преходът. Мисля, че и тоя преход не е минал, той продължава. Не знам 

дали ще има край. Ужким към по-добро, към по-добро. Не! Кой както 

дойде да власт, налапа кокала и другият да духа супата. 

Най-хубавите моменти в живота ми са били преди осемдесет и девета 

година. Защо? Отивам на работа по договор, където ми беше училището. 

Взимам сто седемдесет и пет лева заплата при ,,Братя Дерменджиеви‘‘. 

Бех оператор на дървеното производство, значи взимам аванс на десето 

или дванайсто число и трийсет лева. С тия трийсет лева ми стигат до 

заплата до двайсто или двадесет и второ число. До осемдесет и девета 

година това беха хубавите години в България. Всички беха доволни. 

А сега - беден и богат - средна класа няма, средна класа няма, това е...... 

Ние сме общо пет човека братя и сестри. Сестра ми едната е в Пернишко, 

в Радомир женена, имам брат по София. Имам сестра, която живее и 

работи в Германия, там е женена. Ми тоя живот там с нашия не можем да 

го сравним никога. Значи, идваха ми на гости и те се осигуряват близо до 

хиляда евро, имат некаква златна карта, която важи за целия Европейски 

съюз, но в България, не! Човекът получава некакви болки в стомаха, тоест 

разстройство. Нашите лекари казват, че трябва да го оперират, защото има 

запек. Малко се замислих! И му викам „Чекай, бе докторе, тоя човек е с 

разстройство, какво сплитане на червата или запек ше има“? Целта е да се 

източи касата и му взимат седемстотин и педесет лева за два или три дни. 

И се обажда в Германия на неговия си личен лекар и той му казва „Всички 

документи, които са ти направили и дали, ги преведете на немски и касата 

ще ти покрие всичко“. Значи там може, а тука не може. Сестра ми ми казва 

„Брат ми, купувам си лекарствата, отивам в социалното и ми 

възстановяват всички пари с изключение на пет или десет евро, разходите, 

които ги правят хората, там това е нормално“. А тук какво става, отиваш в 

една аптека и толкова пари, отиваш в друга толкова. Защо бе? В съседна 

Македония наши лекарства ги продават македонците по-евтини. Нафтата 

да вземем една нафта, Лукойловете в България, македонците от Делчево 

зареждат от тях, значи при тях нафтата е лев и четиресет, при нас е лев и 



деведесет - два. Къде ни е сметката на нас? Каква държава сме? Какво да 

направим - нищо. Сигурно македонците са по-добре от нас ли? Да но 

отиваме пет човека и за деветнайсе евро се наяждат, нахранват се, напиват 

се нормално като бели хора, а ако това ядене го ядехме тука в България на 

нас сто и педесет лева немаше да ни стигнат. А там в Делчево за 

деветнайсе евро и готват наша българска кухня. Наша българска кухня. 

Ние тука една шопска салата - четири, пет лева ше ти хване, а ми там 

чинията е голема и напълнена. Дават и привличат хората. Да вземеме един 

зъболекар, познавам симитличани и благоевградчани, където ходят там на 

зъболекар и им излиза по-евтино отколкото при нас. Отколкото при нас! 

Е добре де, защо трябва да внасяме пари в другата държава, като могат да 

си останат тука. Значи какво правиме.....всички лекари и зъболекари ние 

ги направихме богаташи, с нови коли, с нови кабинети и само реват за 

пари и за увеличение. Ми откъде ше вземат пари, за да им се увеличат 

заплатите? От обикновения човек ше вземат. Отиваш да ти отвори устата и 

само да те прегледа, и ти е двайсет лева. И искат да имаме развитие. Нема 

да имаме развитие, ние имаме само продажби, кражби. Имаме подтискане 

на обикновенния човек и затова народа ни е принуден да страда, ако 

требва да иде да се лекува, той предприема самолечение и става по-лощо, 

защото няма пари. Дори и да има осигуровка, няма пари. Ето, аз, моята 

майка почина миналата година на осемдесет и четири години и ми е 

казала, че и хубаво и  лошо е видяла през живота си, но като това лошо 

време не е видяла, защото жената е знаела, като иде на работа ще си вземе 

парите, ще се прибере, а нема да мисли дали утре ще има работа или нема 

да има, дали ще фалира това предприятие или нема да фалира. Е  затова 

мисля, че миналото време, хората, които са родени деведесетте години ще 

имат носталгия за миналото време, защото сега не виждат хубавото. 

Хубавото време е сега за мошенниците, измамниците, е за такива. Мисля, 

че скоро нема да се оправи нашата държава. Румънците са по-добре от нас. 

Румънците са по-добре от нас! 

Какво говориме и само плюеме по този, по онзи. Дай да видиме ние да се 

оправяме, тоя бил така, тоя бил онака. Дайте нашата държава да оправиме, 

стига да гледаме чуждите хора. Ми оправиха се. Румънците колко 

политици вкараха  в затвора заради корупция. А ние къде сме? Ние няма и 

да имаме такива в затвора. 



Отиваш на един лекар, той те гледа само в ръцете какво ще дадеш, а не 

какво ще свърши той. Дали ще ти направи качествен преглед и ще ти 

изпише необходимите лекарства. Когато бях от жълтеница болен, от 

хепатита, изпращат ме в София във Военна Академия, правят ми преглед и 

ми казва, няма да споменавам кой е, ще отидеш в тази и тази аптека. Там 

ги има тези лекарства. Защо ? Защото там работи неговата съпруга и там е 

неговата аптека. Взимаш, купуваш и ставаш и си заминаваш, после се 

връщаш след не знам си колко време и казвам „Не стана с тия, докторе“ 

„Ами тогава ще опитаме с другите“. Това е, просто политиците не 

трябваше да позволяват на лекарите да станат ЕТ. Те търгуват с живота на 

хората. Не съм пенсионер, сигурно няма да дочакам и пенсия. Сигурно! 

Защото, първо, осигуровките са слаби, а мамат ни да се осигуряваш на по-

големата заплата. Дали ще се осигуряваш на по-голямата или по-малката, 

пенсията е една и съща. Познавам човек, които се е осигурявал на хиляда и 

двеста лева, а колко му дадоха - триста лева. Кога ще си ги вземе тея пари?  

Никога! Моята майка, Бог да я прости, с четиресет и четири години трудов 

стаж е с шейсет и осем лева и педесет стотинки пенсия. Как да живее? При 

наличието, че е диабетик. Беше диабетик и после склероза натук - натам 

как ше живее с шейсет и осем лева пенсия. Баща ми почина, дадоха и 

малък процент от неговата пенсия и с увеличения от един, два лева, после 

пет лева. Един път съм отишъл  в живота си до социалните, за да и 

помогна и ми казаха, че взима над допустимото с два лева и дванадесет 

стотинки. И аз викам „Аз ше ти ги давам тия два и двайсе стотинки, всеки 

месец ше ти ги давам“. Дали да и купувам памперси, дали да и купувам 

лекарства като диабетик. И да я боцкам отделно, беше анемична, на всеко 

двайсто число витамин Б12 вливахме и желязо. 

В момента работя по професията, която съм завършил в Банско -

дърводелец. Изработвам мебели, днес имам поръчка, утре нямам, като 

частен бизнес не го одобрявам, защото ние сме такава държава, че като 

частници, за да произведеш нещо, трябва да имаш някаква помощ от 

държавата да спомага за продажби, както е в Гърция. А ние какво 

направихме, бутнаха ни да направим фирми и още не сме почнали да 

работим и данък. А в Гърция как е? Имам познат мой роднина, който 

живее там и е женен за гъркиня, казва така ЧАз работя като дърводелец, 

но първата година аз не съм плащал данъци и самата държава ми 

осигурява работа и след изтичането на първата година започвам да си 

плащам данъците“. Това означава, че тая държава се грижи за хората! 



Значи тази държава се грижи за частния бизнес, а ние какво,дай да му 

дадеме, дай само да му взимаме данъците, а за какво? Как да ги платя тея 

данъци след като аз нямам такава работа? Нямам такава работа! Аз съм 

съгласен да си плащам данъка, но да имам работа. Има работа за 

определени хора, за определени фирми, такива малки фирми като нашите 

са задушени от по-големите и сме принудени да работим за тех, и ти дават 

некакви си пари, Искаха да работя, да се върна пак при Дерменджиеви, то 

вече е частно това. И му казвам „Приятелю, ще ми плащаш на 

командировки, съгласен съм, но искам да ми платиш командировките и 

искам да ми дадеш заплата не по-малко от хиляда лева“. 

Напримерно той ще ме прати във Варна или Бургас, както се беше изразил 

„да му монтирам една кухня“. Ами тая кухня,  както я виждам, излизаше 

некъде около четири хиляди и петстотин, хубаво, ама ти да ми дадеш на 

мен заплата триста-четиристотин и аз да не съм си у нас, не съм съгласен и 

отказах. Като цяло от частния бизнес не съм доволен! Всички казват, че от 

държавната работа по-хубаво си няма. Да работиш за държавата, а не за 

определените хора. Мисля, че ако вземе пак да се работи за държавата, а 

не за отделни хора, мисля, че тогава ще има някакво спасение. Докато са 

частни фирми, частници едни забогатеват, други обедневат, едни умират 

от глад, а други от преяждане, мисля, че нема да е. Няма да се справим! 

Няма да се справим с тоя начин на живот! Мисля, че скоро нема да се 

каже, че сме се оправили, да срещнеш хората по улиците и да ги видиш 

както преди усмихнати. Сега хората по улиците имат една изкуствена 

усмивка, която е закачена от осемдесет и девета годин насам. През 

останалото време се усмихват само, когато се срещнат едни с други, през 

останалото време когато е сам по улиците, ако има некой отстрани да го 

погледне, ще види, че той е тъжен. Картината му се сменя обратно. От 

осемдесет и девета сме, като тия имаше едни картинки, които си менеха 

физиономиите, като се движат, от едновремешната Югославия, оттам ги 

внасяхме. 

Ние сме образи с две лица. Едната е закачена, тоест и двете са закачени, но 

в повечето случаи сме мрачни хора. Мрачни хора, няма я радостта, която я 

е имало преди. Примерно празника си е празник. С какво сега можем да 

почетем светлия празник 24 май, с нищо....с нищо. С какво можем 

например 9 септември всеки казва, че е празник. Да, но на тази дата си се 

освободил,  3 март също. 



Народът не е весел! Народът не може да си позволи да си направи една 

маса, някои си позволяват, но повечето не могат да си направят една 

трапеза, да се съберат в семеен вид, както е било преди. Както е било 

преди....Сега всеки се е скътал, свил се е и се чуди за днеска и за утре как 

да преживева. 

 

 


